

KEGS FOUNDATION SCHOLARSHIP APPLICATION FORM

APPLICATION DEADLINE: May 5, 2026

The KEGS FOUNDATION is pleased to announce the continuation of its geophysical scholarship program for 2026, and encourages qualified applicants studying geophysics or allied fields at a Canadian university, and Canadians registered at a foreign university, to apply for scholarship support for the forthcoming academic year (2026/2027). Thanks to continued strong support by the geophysical and exploration community, the Foundation anticipates awarding at least 25 scholarships valued between \$1,500 and \$5,000.

Now in its 27th year of supporting education in geophysics in Canada, the KEGS Foundation primarily directs its scholarship awards to undergraduate students who have demonstrated a definite interest and aptitude for geophysics, particularly for geophysical exploration. However, applications will also be considered from graduate students in geophysics, especially those facing significant difficulties in securing adequate support from their department via TA or RA appointments, fellowships or research grants. The support includes three recently established awards, ***the Saskatchewan Geophysical Society (SKGS) Scholarship, la bourse des pionniers de la geophysique quebecoise*** and ***the Michael and Patricia Carson Geophysics Scholarship for Indigenous Students***. In addition, applications are encouraged from advanced PhD candidates with an outstanding record or an impactful research topic for the Collett Graduate Scholarship.

Applicants should submit their applications as early as possible, but no later than **May 5, 2026**, with supporting documents and letters of reference, preferably by email. Letters of reference may be submitted independently by their authors. Scholarship awards will be determined by the Board of Directors of the Foundation after reviewing submitted applications, based on both academic excellence and financial need. Notification of awards will be made by early July.

Scholarship recipients will be eligible for travel bursaries and other support to enable participation in geophysical symposia or other relevant meetings organized by KEGS (Canadian Exploration Geophysical Society) or the Foundation in Toronto, by the BCGS in Vancouver and elsewhere in Canada.

Please note that students who have received a prior KEGS Foundation scholarship are eligible to submit an application for a renewal.

To apply to the Foundation for a scholarship, download the instructions and form below, and forward the completed form and other materials requested to:

The KEGS Foundation, Attn: Stephen Reford, Chair, email: info@kegsfoundation.org

We prefer that the application form and related documents, including reference letters, be submitted by email rather than hard copy. Scanned copies of transcripts are accepted

The **scholarship application form and instructions** are provided in this package:

[KEGS Foundation Scholarship Application Package 2025.zip](#)

RENOUVELLEMENT DE PROGRAMME DES BOURSES ET FORMULE DE DEMANDE

DATE LIMITE : 5 MAI 2026

La Fondation KEGS est heureuse d'annoncer le renouvellement de son programme de bourses scolaires. Ces bourses visent l'année académique 2026/27 débutant en septembre 2026. Tout(e) étudiant(e) actuellement inscrit(e) à une université canadienne et les Canadiens inscrits dans une université étrangère, en géophysique ou autre discipline connexe, est invité(e) à présenter sa candidature. Nous espérons d'octroyer au moins 25 bourses, d'une valeur comprise entre 1 500 \$ et 5 000 \$.

Pour la 26^{ième} année consécutive de son programme des bourses d'études, la plupart des bourses visent principalement les étudiant(e)s du cycle primaire. Ces dernier(e)s doivent avoir exprimé ou démontré un fort intérêt en géophysique, notamment en exploration ou en autres applications pertinentes. Nous encourageons aussi les soumissions des étudiants du cycle supérieur peuvent aussi être considérées, notamment ceux qui rencontrent des difficultés importantes pour obtenir un soutien adéquat de leur département. À cet égard, veuillez noter la disponibilité d'une nouvelle bourse, **la bourse des pionniers de la géophysique québécoise** dirigée aux étudiants en géophysique inscrits à une université québécoise. De plus, une nouvelle bourse a récemment été introduite, **la bourse de géophysique Michael et Patricia Carson pour étudiants autochtones**. En outre, les candidats au doctorat avancés ayant un dossier exceptionnel ou un sujet de recherche très percutant sont encouragés d'appliquer pour **la bourse prestigieuse d'études supérieures Collett**.

La date limite de la soumission est **le 5 mai 2026**, toutefois, les candidat(e)s intéressé(e)s sont encouragé(e)s à soumettre leurs demandes dans les moindres délais. Le mode de soumission préféré pour l'application et les documents complémentaires est par courriel. Les lettres de référence peuvent être soumises indépendamment par leurs auteurs. Les lauréat(e)s seront choisi(e)s par le conseil d'administration de la Fondation, à la suite d'une considération minutieuse de toutes les soumissions, basée à la fois sur l'excellence académique et les besoins financiers. Les décisions seront annoncées début juillet.

Ceux et celles qui reçoivent une bourse d'études pourront également recevoir des subventions pour participer aux symposia géophysiques ou à d'autres ateliers organisés par

KEGS (Canadian Exploration Geophysics Society) à Toronto, par BCGS à Vancouver, ou dans d'autres lieux au Canada.

On doit noter qu'un(e) lauréat(e) peut soumettre une demande pour le renouvellement de sa bourse.

Pour postuler à la Fondation pour une bourse, téléchargez les instructions et le formulaire ci-dessous, puis envoyez le formulaire rempli ainsi que les autres documents demandés à :

La Fondation KEGS, Attn : Stephen Reford, président, courriel : info@kegsfoundation.org

Nous préférons que le formulaire de candidature et les documents connexes, y compris les lettres de recommandation, soient envoyés par courriel électronique plutôt que sur papier. Les copies scannées des relevés de notes seront acceptées.

Le **formulaire de demande de bourse et les instructions** sont fournis dans ce dossier : [KEGS Foundation Scholarship Application Package 2025.zip](#)